
Zápis 
z členské schůze Klubu chovatelů tipplerů ze dne 4.5.2024 v Hradci Králové 

Přítomno 6 členů, 7 členů omluveno, 1 host, dle presenční listiny. 
 
Program schůze: 
1) přivítání členů, přečtení programu a jeho schválení členy, zahájení schůze (předseda Frank Otta) 
2) kontrola usnesení z minulé členské schůze (předseda Frank Otta) 
3) slova členů předsednictva a revizora 
4) kontrola účetnictví (revizor Václav Gaudl) – možný návrh na vybrání členského příspěvku a určení jeho výše 
5) případné hlasování o členském příspěvku a jeho výši 
--- přestávka ---  
6) diskuse  
7) usnesení členské schůze a jeho schválení členskou schůzí 
 
 
Ad 1) Frank Otta přivítal členy, sdělil důvod nepřítomnosti omluvených a předal jejich pozdravy přítomným. 
Poté zahájil schůzi a přečetl její program, který byl všemi přítomnými členy jednohlasně schválen.  
 
Ad 2) Frank Otta oznámil, že všechny body usnesení z minulé členské schůze byly splněny. Kroužky na rok 
2024 byly objednány, distribuovány a seznam umístěn na web. Rozpis letové sezóny byl připraven a umístěn na 
web.  
 
Ad 3) Roman Čermák členy taktéž přivítal a upozornil na správné vyplňování LF neboť již při první letošní 
soutěži se v LF J. Mikuleckého vyskytla závažná chyba. Toto potvrdil i Frank Otta. Jednalo se o přepisovaný 
číselný údaj – tj. chybu, na kterou předsednictvo upozorňuje téměř každou schůzi. Frank Otta dal členům 
originál zmíněného LF kolovat k nahlédnutí. Přítomní chybu správně identifikovali. Frank Otta též dal kolovat 
kopii LF NTU, ve kterém se vyskytla stejná chyba v přepsání časového údaje a informoval, že tam dosažený čas 
(18 hod a 15 přepsáno na 16 min) byl též diskvalifikován, což vedlo k rozkolu v NTU a jedna část členů se 
odštěpila a založila klub nový. Upozornil, že aby toto nenastalo, je nutno se řídit pravidly, které bude každý člen 
dodržovat a akceptovat. Jak v NTU tak i v KCHT je na přepisování číselných údajů pamatováno. V 
obou případech pravidla vyžadují, aby rozhodčí znal Letový řád (LŘ). Příloha č. 4, která je součástí LŘ KCHT, 
stanovuje sankce za porušení pravidel a přepsání číselného údaje je zde vysloveně jmenováno. Frank Otta 
vyzval přítomné, aby jako nejvyšší orgán, nadřízený předsednictvu, o uznání či neuznání výsledku hlasovali. 
Jelikož se v případě jmenovaného nového člena jedná o opakovanou chybu ve vyplňování LF, na kterou Frank 
Otta reagoval na poslední schůzi takto (cit.:) Vysvětlil novým členům jak opravovat přepisy údajů v LF (konec 
cit. ze Zápisu z členské schůze ze dne 23.9.2023), členská základna jednohlasně rozhodla o diskvalifikaci 
zmíněného soutěžního letu. 
 
Po hlasování Roman Čermák doporučil umístit na stránky KCHT grafickou ukázku, jak správně opravovat v LF 
spolu s textem vysvětlení. Frank Otta se tohoto úkolu ujal a spolu s členy na místě ústně probral návrh možností 
v textu, který bude na stránkách uveden. Tento úkol bude součástí usnesení členské schůze. 
 
Frank Otta doporučil osvěžit si paměť přečtením LŘ a jeho příloh. Sám tak jednou za rok činí. Poté zmínil, že 
přestože Dohoda (Stanovy) nevyžadují pravidelnou volbu předsednictva bylo by dobré se členů optat, zdali 
někdo nechce do předsednictva kandidovat. Zájemce nebyl, a proto členy ujistil, že pro klub chce i nadále 
pracovat a zeptal se Romana Čermáka, zdali i on chce v zájmu klubu ve funkci zůstat. Ten souhlasil. Proběhlo 
hlasování a stav předsednictva byl jednohlasně schválen. 
 
Roman Čermák dodatečně omluvil Jakuba Goppolda a popřál členům vše nejlepší v nadcházející sezóně.  
 
Frank Otta zmínil nespolehlivost České pošty. Může se stát, že pošta dopisy ze schránky v bydlišti člena 
v pondělí nevybere a razítko na obálce bude tudíž pozdějšího data za což hrozí diskvalifikace. Proto silně 
doporučil, aby členové jako pojistku zasílali elektronickou kopii LF do schránky předsednictva, což LŘ 
umožňuje. Bude-li elektronický LF ve schránce předsednictva včas, diskvalifikace neproběhne. Většina členů 
má chytrý telefon a zaslání fotky by neměl být tudíž problém. Opakoval, že pozdní datum razítka na obálce je 
důvod taxativně dané diskvalifikace.  



 
 Ad 4) Z důvodu nepřítomnosti revizora Václava Gaudla kontrolu pokladny provedl Tomáš Eder a sdělil, že 
stav hotovosti v pokladně souhlasí z účetní knihou, s výjimkou částky za nákup občerstvení, který byl proveden 
po uzavírce knihy. Roman Čermák dle stavu hotovosti nevyžadoval vybrat členský příspěvek, což členové 
jednohlasně odsouhlasili. Předseda vysvětlil, proč je dobré v pokladně držet pouze minimální částku. Tj. tolik, 
aby se v daném roce pokryl nákup trofejí, zaplatila se doména a případně mohlo být na schůzi zajištěno skromné 
občerstvení.  
 
Ad 5) Viz Ad 4)  
 
Ad 6) V diskuzi, obligátně zaměřené na problém s dravci, též zazněly témata jako vztah člověka k přírodě, 
dokonce proběhla i konverzace o rybaření, kterou započal Ivan Boičev. Tomáš Eder sdělil jeho poznatky na 
hygienu v holubníku, resp. na jeho vzdušnost. Míla Kvočka humorně popsal jak na kocoury, kteří se motají 
kolem holubníku. Došlo i na kvalitu špekáčků od různých výrobců, kterou započal Toník Novák. Došlo i na 
ztrátu úrody na zahrádkách kvůli dubnovému nečekanému teplu a následného několika dennímu nočnímu 
mrazu. Probíralo se též to, že při trénincích v některých případech dosáhnou tippleři lepší čas než při soutěži. 
Roman Čermák se domnívá, že problém může být ve větší váze holubů z důvodu krmení před soutěží, s čímž 
členové souhlasili. Frank Otta se podělil o výsledek jeho snahy po několika rocích o usazení starších holubů, 
aby se mohl zúčastnit soutěží. Výsledek byl ten, že s tipplerem (usazuje po jednom) se vedlo, ale hned 
napodruhé mu krahujec sebral droppera ze střechy. Matematickou logikou dospěl k závěru, že dřív, než by 
usadil tipplery, přišel by o všechny droppery. Droppeři jsou, dle jeho názoru, během tréninků i při soutěžích 
velmi důležitá součást našeho sportu.  
 
Ad 7) Členská schůze dala předsednictvu za úkol průběžně schvalovat LF, výsledky umísťovat na web, uzavřít 
soutěžní sezónu, obstarat diplomy a poháry. Frank Otta co nejdříve umístí na stránky KCHT ukázku, jak 
správně opravovat LF. Toto usnesení bylo přijato jednohlasně všemi přítomnými členy.   
 
 
 
 
 
 
Zapsal: Frank Otta     Kontroloval: Roman Čermák 
 
 
 
 
 


